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NYHEDSBREV	SEPTEMBER	2019	

Kære beboere, 

I har modtaget mail fra Vallø, der gør jeg opmærksom på post i jeres E boks, hvor Køge Kommune 
ønsker at vide, om I ønsker et dige foran husene, eller at Strandvejen skal fungere som dige. 

Som bestyrelse kan vi kun gentage hvad vi tidligere har skrevet. 

At Vallø nu vil lave et dige tættere på husene, ændrer ikke på vores opfattelse, snarere tværtimod. 

Derudover har vi på en generalforsamling vedtaget hvad vores holdning er, og den står ved magt. 

Vi modtog en mail fra et medlem (Vedkommende har givet tilladelse til at den må videresendes). 
Mail summer meget godt vores holdning og argumenter op: 

 
 
Jeg støtter op bag den på Beboerforeningens generalforsamlingen med et solidt flertal forhold 20:1, vedtaget holdning til 
Strandvejs diget. Det er altså lidt underligt at vi skal have dette emne op igen og igen, men OK. Jeg har en klar holdning 
Imod strand diget af følgende grunde: 
 Stranddiget kommer til at ligge oven på ledningerne til vand- og el forsyning, da der inden i diget skal være en forsegling 
af ler og trådnet, man får ikke uden videre lov at grave i diget i tilfælde ad skade på lednings frem føring. 
 punkt 2 , Prøv at se på tegning bilag 1 og flyt den lille stregmand op på diget, i vil da se at han vil stå og kikke skråt ned 
på vore vinduer, slut med privatliv i vore hytter!, nok så mange forbudsskilte mod færdsel på diget vil ikke hjælpe en 
døgt. 
  Punkt 3 Hvorfor har Vallø Stift så travlt med at fremhæve økonomiske fordele for hytteejerne? Hvis det er det der ligger 
Dem på sinde var der nok en del paragraffer i kontrakterne De kunne stryge i stedet. Vi ville nok alle kunne forstå det, 
hvis de redegjorde for deres egne interesser. Jeg vil tro at et stranddige vil koste 25 - 50 millioner kroner et beløb det 
ville være rart at læsse over på grundlejerne. 
 Der kan sikkert findes endnu flere grunde så kom frem med dem. Det ser ud til at Køge Kommune gerne vil have 
individuelle indsigelser i løbet af kort tid. 
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Udover ovenstående er vi, som tidligere beskrevet, bekymret for mosedannelse og erosion ved et 
dige lige foran husene. Det vil forhindre overfladevand, i et forhøjet grundvandspejl, at kunne 
komme væk. 

Det står selvfølgelig enhver frit for at tage stilling til et dige foran eller bag jeres huse. Vi ønsker 
blot at det sker på et oplyst grundlag. Og ikke ud fra en skræmme kampage, fra nogens side. 

VVM undersøgelsen er endnu ikke offentliggjort. I den vil man både undersøge konsekvenserne 
ved et dige, både foran og bag husene. 

I er velkommen til at skrive på mailen jf@froelich.dk med jeres eventuelle kommentarer. 

Et referat af generalforsamlingen d. 25/8 udsendes snarest. 

 

Med venlig hilsen 

 

Jakob Frölich. 

Formand for Beboerforeningen Strandskoven. 

 


